
 
 
 

 
 
 
Dagsorden         

 
SB-møde den 27/10 2021 kl. 17:30 – 20:00, lokale S20  
 

1. Endelig konstituering af SB. Line Pfeiffer Cappelen er valgt som medlem af KKFO´ens medlem af SB (og medlem af KKFO’s forældreråd) 
på KKFO’s forældremøde 5. oktober, formel fordeling af medlem/suppleantroller blandt Johanne Ibi, Cristina og Faik (beslutning) 

2. Toiletforhold for eleverne på RG1 (drøftelse/beslutning). På trods af flere års jævnlig kontakt med rengøringssektionen er toiletterne på RG1 
ustandseligt ulækre og ildelugtende. Formentlig handler det ikke så meget om rengøringen, som om det faktum, at der er alt for få toiletter på 
skolen i forhold til antallet af elever. Det er allerværst i bygningen, hvor 0. klasserne og 1. klasserne holder til og det kan vi ikke byde eleverne 
længere. Én mulighed er at tilkøbe endnu mere rengøring, en anden at rette henvendelse til BUF med henblik på at få etableret en permanent 
løsning i form af flere toiletter (drøftelse/beslutning)  

3. Skoledagens længde (og forventet vedtagelse af loven om frihedsgrader til folkeskolen), (drøftelse), se bilag 1, 2 

Folkeskoler har ifølge folkeskolelovens §16b og 16d mulighed for at afkorte skoledagen bl.a. ved at indføre to-lærer undervisning i enkelte timer. 
RMG gør i nogen grad allerede brug af denne mulighed. Drøftelse af, om skoledagen på sigt bør afkortes yderligere, hvordan og med hvilket 
formål.  

16. november forventes regeringen desuden at vedtage lov om frihedsgrader til folkeskolen til håndtering af udfordringer som følge af håndtering 
af Covid 19 i skoleåret 2021/2022, der bl.a. giver mulighed for at suspendere elevplaner, kvalitetsrapport mv. i indeværende skoleår. 

4. Orientering om forældrerådsmødet i KKFO´en. 5. oktober (Brian/Line) 

5. Læreres skældud og hård tone mellem eleverne, ønske om skæld-ud-fri skole. Henvendelse fra forælder, (orientering ved Johanne/Caroline) 
Orientering om, hvordan skolen pt. arbejder med skældud og den gode tone mellem lærere og elever, og eleverne imellem (Martin/Inemette) 

6. Eventuelt 

7. Opsamling: På dagsorden næste gang:  Principper for fælles arrangementer i skoletiden, lejrskoleophold, ekskursioner og udsendelse i praktik 
(drøftelse), Principper for elevernes brug af mobiltelefoner (beslutning) 

 
 
 
 
 
 



 
 

 
Referat 
SB-møde den 27/10-2021 
 
Tilstede: Caroline Lillelund, Katrine Svendsen, Cristina Bramsen,  Faik Dilan, Johanne Ibi Schiøtt Nielsen, Ceren Senoglu, Johan Vinde Larsen, Brian 
Hilskov, Martin Wåhlin   
Referat: Inemette Frandsen 
 

   Drøftelse Orientering / Aftalt / Vedtaget Ansvarlig 

1 Endelig konstituering af 
SB 

  Vedtaget: 
Faik, Cristina og Line er medlemmer af SB 
Line er (også) valgt til KKFO´ens 
forældreråd.  
 
Lin og Johanne Ibi er suppleanter.  
 
Inemette/Martin sørger for at få opdateret 
SB-medlemmernes kontaktoplysninger på 
skolens offentlige AULA hjemmeside 

 
 
 
 
 
 
 
Martin/ 
Inemette 

2 Toiletforhold for eleverne 
på RG1 
(drøftelse/beslutning). 

 Drøftelse:  
SB drøfter emnet efter orientering fra 
Martin. 
Toiletforholdene er et tilbagevendende 
emne. Efter overgang til 
rengøringsservice er der én gang 
rengøring og én gang soignering om 
dagen.  
Der ingen regler/lovkrav på området, 
men der findes retningslinjer, i følge 
hvilke der er for få toiletter på RG1. 
Dette er forelagt KEJD. Dette kan løses 
ved, at der bygges nye toiletter eller der 
kan gøres yderligere rent.  
Der er en byggesag omkring ombygning 
på skolen i forbindelse med etablering 
af KKFO-lokaler på skolen. I denne plan 
er der planlagt etablering af flere nye 
toiletter. 

Aftalt:  
SB beslutter at rette henvendelse til 
borgmesteren/BUF med henblik på dialog 
om etablering af flere toiletter på RG1. 
Henvendelsen forberedes af  en ”toilet-
arbejdsgruppe” bestående af Cristina og 
Katrine (samt Caroline fra slut-november) 
 
- Toiletarbejdsgruppen tager kontakt til 
elevrådet RG1 ang. toiletforholdene  
 
-  Toiletarbejdsgruppen  laver en 
beskrivelse af toiletforholdene som 
dokumentation for, at disse aktuelt er 
utilstrækkelige og utidssvarende.  
 
- Status på byggesagen undersøges  
 
 

 
Cristina/ 
Katrine er 
ansvarlige 
for at 
påbegynde 
gruppens 
arbejde 
 
 
 
 
 
 
 
 
Martin 



Byggesagen er fra kommunal side  pga. 
økonomi sat på standby og vil blive 
taget op igen i 2023.  
 
SB drøfter, om det er en god vej at gå at 
købe ekstra rengøring. SB spørger ind 
til om rengøring kan flyttes fra RG2 til 
RG1, men dette kan pt ikke lade sig 
gøre, da rengøringspersonalet fra 
Rengøringsservice tildeles efter antal 
kvm.  
 
Desuden peges på at toiletforholdene 
på gamle skoler sammenlignede med 
nybyggede skoler i området kan komme 
til at virke konkurrenceforvridende. 
Gentagne trivselsundersøgelser viser, 
at toiletforholdene er den ting ved RG1, 
som eleverne klager mest over. 
SB vurderer, at toiletforholdene ikke kan 
gøres acceptable for eleverne alene ved 
mere rengøring og vil arbejde for 
etablering af flere elevtoiletter på 
matriklen. 
  

 
 
 
 
 
 

3 Skoledagens længde (og 
forventet vedtagelse af 
loven om frihedsgrader til 
folkeskolen), (drøftelse) 

 Drøftelse:  
Forslag om at afkorte skoledagen i dette 
skoleår trækkes tilbage med henvisning 
til manglende økonomiske og 
menneskelige ressourcer i KKFO´en. 
 
Martin deler en optælling af klassernes 
aktuelle timetal, der viser, at skolen 
allerede gør brug af §16 B/D, der gør 
det muligt, at forkorte skoledagen. 
Således har årgangene 4. til 9. årgang 
alle en eller to timer mindre end det 
obligatoriske timetal.   
 
 

Aftalt:  
Der træffes ingen beslutning. Det kan dog i 
fremtiden komme på tale at afkorte 
skoledagen yderligere for nogle årgange og 
indfører flere timer med to lærere i klassen. 
 
SB opfordrer elevråd, lærere og skolens 
ledelse til at diskutere og afdække evt. 
behov for yderligere afkortning af 
skoledagen samt hvilke økonomiske og 
strukturelle muligheder, der må være herfor.  
 
 

 
Ingen aktuel 
ansvarlig 
 
Caroline/ 
Martin er 
tovholdere 
på evt, 
fremtidig 
diskussion 



Overordnet drøftelse af, om det er 
timeantallet eller om det er indholdet af 
undervisningstimerne, der er det 
vigtigste.  
 
Der tales om muligheden for at 
timetallet skrues op glidende, så 
overgangen mellem 3. og 4. klasse ikke 
føles så stor.  
Martin fortæller, at der i skemalægning 
tages højde for kreative fags placering 
på skoledagen. Lærerne oplever ofte at 
det kan være svært at engagere 
eleverne i slutningen af skoledagen. 
I udskolingen er afkortningen af 
elevernes skoledag/timetal afgørende 
for at lærerne har tid til for at forberede 
sig sammen..  
 
 

4 Orientering om 
forældrerådsmødet i 
KKFOen. 

  Orientering: 
Der er endnu ikke afviklet 
forældrerådsmøde, men der har været valg 
til forældrerådet. Der sidder to forældre fra 
hver matrikel.  
 
Aftalt:  
Line og Brian melder ind til SB, hvis der er 
pkt. til SB´s dagsorden.  Typisk i 
forbindelsen med de fire årlige 
forældrerådsmøder. 

 

5 Læreres skældud og 
hård tone mellem 
eleverne, ønske om 
skæld-ud-fri skole. 
Henvendelse fra forælder, 
(orientering ved 
Johanne/Caroline) 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Orientering: 
Caroline orienterer om henvendelse fra 
forælder, der har ønske om skæld-ud-fri 
skole. 
 
Aftalt:  
Kommunikation mellem skole og hjem 
behandles under principper for 
forældresamarbejde 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Uformel drøftelse:  
Skolen er et dannelsesrum og læreren 
er den, der skal stå først i forhold til at 
holde den gode tone. Derfor har skolen i 
en årrække blandt andet arbejdet med 
at holde fokus på at skabe positive 
narrativer. 
I forhold til konkrete i udfordringer med 
tonen og kommunikationen mellem 
lærere og elever og eleverne i mellem, 
opfordrer SB ledelsen til at være på 
forkant i kommunikationen til forældrene 
omkring sine tiltag.  
 

 Eventuelt 

 

  - En forælder i SB peger på at spisning for 
0. og 1. kl. falder tidligt. Der opnås enighed 
om, at tidspunktet passer godt til børn i 0. 
og 1. klasse.  
- Hvad er SB´s rolle? Årshjul og status på 
næste møde.  
- Brug Folkeskolens politiske salon er den 
28/10 2021.  
 

 

 Opsamling: På 
dagsorden næste gang 

  - Årshjul og status på SB´s arbejde 

- Principper for fælles arrangementer i 
skoletiden 

- Principper for lejrskoleophold, 
ekskursioner og udsendelse i praktik 
(drøftelse) Johanne Ibi laver oplæg om 
praktik.  

- Principper for elevernes brug af 
mobiltelefoner (beslutning) 

 

 


